
7ALUMINIJ
^asopis dru`be Talum d. d. Kidri~evo JULIJ 2011

Uprava str. 4

Sejem GIFA 2011 v Düsseldorfu str. 5

Slovenia in us str. 6

Po poklicu sem str. 7

Intervju z Igorjem Jezo str. 8–10

Reporta`a – Radioamaterstvo str. 14–15

NK Aluminij str. 16



^asopis dru`be Talum. Naslov uredni{tva: Talum, d. d., Tovarni{ka cesta 10, 2325 Kidri~evo, 

telefon: 02 79 95 108, telefaks: 02 79 95 103, e-po{ta: darko.ferlinc@talum.si.

Izhaja mese~no v nakladi 2300 izvodov. 

Uredni{ki odbor: Darko Ferlinc, glavni urednik, Danica Hrn~i~, Lilijana Ditrih in Aleksandra Jelu{i~, ~lanice, ter Srdan Mohori~, ~lan. 

Jezikovni pregled: Darja Gabrov{ek Hom{ak, Barbara Jarh Ciglar, oblikovanje: Darko Ferlinc, avtor naslovnice: Srdan Mohori~. 

Prelom in priprava za tisk: Grafi~ni studio OK, Maribor, tisk: Bezjak tisk, Maribor.

Naslovnica: Poletje v Portoro`u

4 Uprava

5 Sejem GIFA 2011 v Düsseldorfu

6 Slovenia in us

7 Po poklicu sem

8–10 Intervju

11 Kolumna

12 Fotografije meseca

13 Postanek

14–15 Reporta`a

16 NK Aluminij

17 Fotoreporta`a

18 Upokojitve

19 Kri`anka

65

7–107

14–1512

17

16

Iz vsebine



ALUMINIJ   {tevilka 7, stran 3

Po horoskopu bi sonce moralo

biti moj vladar. Saj je. Ampak rad

imam tudi de`, poletne plohe in

nevihte (seveda brez to~e in

{kode). Rad imam grmenje,

bliskanje in strele. Poletje brez

tega ni pravo poletje. 

Ljubezen, ki se za~ne iskriti tam

nekje spomladi, se poleti raz-

plamti. Zagori in obrodi sladke

sade`e, od katerih te~e sok.

Poleti je vse so~no. Nekateri

imajo takrat obdobje kislih ku-

maric (predvsem, ~e morajo pi-

sati, kot sedaj jaz), drugi pa

obdobje sokov, za katere ni

nujno, da so prav od sade`ev.

Razli~ne ljubezni prav poleti do-

`ivljajo svoje vrhunce. Nekatere

ugasnejo, takoj ko se spet za-

~neta delo ali {ola, saj se takrat

spet zresnimo. Druge pa trajajo.

Nekatere celo vse `ivljenje.

Ljubezen je zelo pomembna,

najpomembnej{a. Vse drugo je

manj pomembno. Brez ljubezni

~lovek ni »pravi« ~lovek. ^e ne

ljubi in ni ljubljen, je neke vrste

sirota. 

Ni ~udno, ~e mnogi ugibajo o

tem, ali so jo `e na{li. Te`ko je

tistim, ki je niso in je morda

nikoli ne bodo.

»Ljubezen in seks lahko gresta

skupaj in neljubezen in seks

lahko gresta skupaj in ljubezen

in neseks lahko gresta skupaj.

Toda osebna ljubezen in osebni

seks sta slaba«, je zapisal Andy

Warhol, ameri{ki umetnik slo-

va{kega porekla, slikar, v svoji

filozofiji (Filozofija Andyja War-

hola, zalo`ba Modrijan d. o. o.,

2010). Karkoli to `e pomeni,

ljubezen in seks nista povezana.

Prva ni potrebna za drugo. Je pa

koristna.

/…/ Po teh treh pikah zaprite o~i

in pomislite na tisti dogodek v

tem poletju, ki je bil najbolj

so~en in vla`en. Ko vam je seks

najbolj prijal. In zagotovo si ga

boste zapomnili za vse ~ase.

Toliko o seksu.

Ljubezen je osnova, je podlaga

za sre~o, partnerstvo, zakonsko

zvezo, prijateljstvo. Zaradi nje se

otroci bolje razvijajo, bolje raste-

jo, la`je napredujejo. Zaradi nje

bolje delamo in se bolje po~u-

timo. Pravzaprav je vse bolj{e za-

radi ljubezni. Ljubezen pa je tudi

nasprotni pol sovra{tvu. Iz velike

ljubezni lahko nastane veliko

sovra{tvo. In tega se je treba bati.

Tako kot ljubezen krepi in nas

dela prijazne, lepe in dobre, nas

sovra{tvo razjeda, mori in hromi.

Dela nas grde in slabe. 

Kakorkoli. V teh poletnih mese-

cih si zavrtimo ali pa celo zapoj-

mo tisto pesmico Pera Lov{ina:

»V hi{i nasprot’ sonca nas lju-

bezen gor dr`i.« In si recimo:

»K*** gleda vse skupaj, glavno je,

da se imamo radi.«

»Ni ~udno, ~e mnogi ugibajo o tem, ali so jo `e na{li. Te`ko je tistim, ki je niso in
je morda nikoli ne bodo.«

UVODNIK

Zakaj ne bi govorili o ljubezni

DARKO FERLINC
GLAVNI UREDNIK
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Talum je v prvem polletju pove-
~al proizvodnjo primarnega alu-
minija na nazivno kapaciteto
84.000 ton letno. Na trgu je vla-
dalo veliko povpra{evanje po
ve~ini na{ih izdelkov, posebej
po rondelicah, drogovih in zliti-
nah. Pospe{eno razvijamo tudi
alternativne programe uporabe
izparilnikov ter usvajamo nove
tipe ulitkov. Pot od razvoja in
ustrezne odzivnosti na trgu je
seveda dolga in te`ka, vsekakor
pa bo nujno treba posvetiti raz-
voju novih proizvodov veliko
pozornosti in energije. Tako je
bilo v prvem polletju opravljene-
ga ogromno dela za vzpostavitev
RC SIMIT, v katerem se bodo
razvijali novi proizvodi.
Seveda smo lahko zadovoljni s
prvim polletjem, ker nam je pro-
izvodnjo in prodajo spet uspelo
pove~ati na nazivno vrednost. Ni
jih bilo malo, ki so v to mo~no
dvomili. A kjer je volja, tam se
najde tudi pot. Seveda smo sedaj

pred velikim izzivom, kako na tej
poti obstati in pre`iveti.
Vse ve~ je negativnih znakov, ki
nas poleg na{ega obupa zaradi
notranjepoliti~nega kaosa in
predvsem zaradi zunanjih sig-
nalov ne morejo pustiti rav-
nodu{ne.
Da se Amerika spet trese zaradi
ogromnega prora~unskega mi-
nusa, je `e javna tajna. V Evropi
se Gr~iji pridru`ujeta {e Irska in
Portugalska, in kar bi lahko vodi-
lo k plazu, {e Italija. Kako dolgo

bo s takimi bremeni vzdr`ala
Nem~ija, je veliko vpra{anje, {e
posebej po sprejetju odlo~itve o
ukinitvi uporabe jedrske energi-
je. Osebno menim, da je ta
odlo~itev katastrofalno slaba in
bo imela dolgoro~no negativne
u~inke na celotno evropsko in-
dustrijo.
Ta trenutek ta industrija {e
uspe{no jaha na valu napredka
Kitajske in Brazilije. A vpra{anje
je, kako dolgo bo {e tako. Pretita
nam dve veliki nevarnosti, pe-

{anje gospodarske rasti v teh

dveh ekonomijah ter vse ve~

proizvodnih kapacitet, ki poleg

pokrivanja notranjih potreb pos-

pe{ujeta tudi izvoz. Pesimisti si-

cer `e vidijo novo recesijo, ven-

dar se sam pridru`ujem realnim

optimistom, ki menijo, da so ~asi

ogromnih gospodarskih rasti

mimo. Svetovna ekonomija se

bo morala privaditi na zmerno

rast. In tudi mi smo del te

ekonomije.�

Pa je polovica leta 2011 `e za

nami. Pogledati je treba, kako je

s cilji, ki smo si jih zastavili ob

koncu lanskega leta.

Spomniti se moramo na dva

najpomembnej{a cilja: pove~an-

je proizvodnje in vzpostavitev

nove organiziranosti v Talumu.

Pove~anje proizvodnje elek-

troliznega aluminija z vklopom

pe~i je omogo~ilo tudi pove~an-

je blagovne proizvodnje v vi{ini

52.578 ton..  Blagovno proizvod-

njo smo {e pove~ali s storitvami

predelave. Tako na tem podro~-

ju dosegamo pri~akovano bolj{e

rezultate glede na lansko leto in

dobre rezultate glede na plan

2011. Vendar pa temu ne sledijo

tudi ekonomski rezultati. Ti

namre~ niso dobri, saj kot

skupina ne dosegamo pozitivne-

ga izida. Ko analiziramo vzroke

za negativni rezultat, ne moremo

mimo najpomembnej{ega: stro{-

ka elektri~ne energije. Ta v leto{-

njem letu ni v normalnem raz-

merju do porabe, ki jo imamo v

energetskem sistemu Slovenije.

Vsi tehni~ni parametri za proiz-

vodnjo so v okvirih, ki jih ta teh-

nologija omogo~a. Za obstoj

podjetja bo treba z lastniki in dr-

`avo dose~i makroekonomski

optimum vseh, ki sodelujemo v

procesu dobave in porabe elek-

tri~ne energije.

Ekonomskih rezultatov ne more-

mo na tako kratek rok povezo-

vati s spremembo organizacije.

Vidi se pa, da se v vseh novih

podjetjih poslovodne strukture

zanimajo za rezultate in razmi{-

ljajo, kako bi dobili delo, ki bo

omogo~alo obstoj njihovih pod-

jetij. [tevilke in primerjave, ki jih

pripravljajo v strokovnih slu`-

bah, {e vedno varajo, saj se gradi

sistem medsebojnega obra~una,

ki naj bi dal logi~ne rezultate.

[ele ti bodo omogo~ali realno

ugotavljanje uspe{nosti posa-

meznih Talumovih odvisnih

dru`b.

Tako nas polletni rezultati ne

razveseljujejo, dajejo pa osnovo,

da dose`emo normalno ceno

energije ter da s so`itjem ena-

kosti in razli~nosti ustvarjamo

mo`nosti za ekonomsko pre`i-

vetje vseh novonastalih dru`b.�

UPRAVA

V prvem polletju solidno,
v drugem vse ve~ negotovosti na trgu
DR. ZLATKO ^U[
FOTO: SRDAN MOHORI^

Rezultati

MAG. FRANC VISENJAK
FOTO: SRDAN MOHORI^

Dr. Zlatko ^u{

Mag. Franc Visenjak
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GIFA 2011 je bil osrednji dogo-

dek med sejmi livarstva in livar-

ske opreme v Evropi. O tem pri-

~ata tudi dejstvi, da je na njem

razstavljalo ve~ kot 1950 razstav-

ljavcev in da ga je obiskalo ve~

kot 79.000 obiskovalcev iz 83 dr-

`av sveta. Udele`ili so se ga vsi

pomembnej{i igralci na trgu li-

varstva v Evropi, tudi Talum.

Odlo~ili smo se, da letos na tem

sejmu nastopimo skupaj tri slo-

venska podjetja in tako zdru`eno

zastopamo poleg interesov pod-

jetij tudi Slovenijo. V ta namen

smo pridobili nekaj nepovratnih

sredstev od JAPTI-ja. Razstavni

prostor smo si delili s podjetji

Bosio, d. o. o., Gostol TST, d. o. o.,

in Salus, d. o. o., s katerimi smo

takoj na{li skupne interese pri

sodelovanju na prodajni in na-

bavni strani poslovanja Taluma.

Za Talum je bila udele`ba na sej-

mu izjemno dobrodo{la in ko-

ristna. ^as smo izkoristili tudi za

sestanke z obstoje~imi poslovni-

mi partnerji z `eljo po okrepitvi

poslovnih odnosov in za sre~an-

ja z bodo~imi poslovnimi part-

nerji, ki jih zaradi pove~anja

proizvodnje v prihodnje krvavo

potrebujemo. 

Udele`ba na sejmu je v celoti

zadovoljila na{a pri~akovanja.

Pridobili smo veliko poslovnih

stikov, zato menim, da smo

dodobra izkoristili potencial, ki

ga sejem ponuja. Upravi~eno

pri~akujem, da se bo ta nalo`ba

povrnila v zelo kratkem ~asu.�

PPoo{{kkooddbbee  pprrii  ddeelluu

Iz prilo`enih grafov je razvidno,

da se je v prvi polovici leto{njega

leta v skupini Talum pripetilo 10

nezgod pri delu in dve nezgodi

na poti na delo. Posledica

ni`jega {tevila nezgod pri delu je

tudi manj izgubljenih delovnih

dni, saj je bilo zaradi po{kodb pri

delu izgubljenih 278 delovnih

dni. Posledica nezgod so v veliki

meri la`je po{kodbe rok (pred-

vsem prstov) in nog, kjer pred-

nja~ijo zvini sko~nega sklepa.

DDeelloovvnnaa  oopprreemmaa

Z rednimi pregledi opreme in

orodij je bila dose`ena stoodstot-

na skladnost lestev, skladnost

delovne opreme, ro~nega elek-

tri~nega orodja in privezovalnih

elementov pa je tik pod zastav-

ljenimi stotimi odstotki, pred-

vsem zaradi prilagajanja sistema

na novo organizacijo in s tem

povezanimi spremembami pri

ozna~evanju opreme. Na{teto

opremo pregleda na{ kader, z

zunanjimi institucijami pa sode-

lujemo le pri pregledu dvigal in

tla~ne opreme.

PPrreeiisskkaavvee  ddeelloovvnneeggaa  ookkoolljjaa

V prvi polovici leta 2011 ni bilo
opravljenih meritev v delovnem
okolju, v poletnem obdobju
leto{njega leta pa na~rtujemo
redne triletne meritve mikrokli-
me, osvetljenosti in hrupa ter
meritve prahu in plinov.

PPoo`̀aarrnnaa  vvaarrnnoosstt

Na podro~ju po`arne varnosti se
je v prvi polovici leta 2011 v
skupini Talum pripetilo 5
za~etnih po`arov, izdanih pa je
bilo 15 dovoljenj za opravljanje
vro~ih del v trajanju 75 delovnih
ur.

IInncciiddeennttnnii  iinn  iizzrreeddnnii  ddooggooddkkii

Nadaljuje se spremljanje oziroma

zapisovanje incidentov in izred-

nih dogodkov s ciljem prepozna-

vanja ter zmanj{evanja potencial-

nih, pa tudi dejanskih nevarnosti

za nastanek po{kodb pri delu,

vplivov na okolje in po`arno

varnost. V prvi polovici leta 2011

je bilo zapisanih 51 izrednih

dogodkov in 63 incidentov.

OOHHSSAASS  1188000011

V skladu z zahtevami standarda

varnosti in zdravja pri delu

OHSAS 18001: 2007 bo v mesecu

septembru izveden vodstveni

pregled, nato pa {e zunanja pre-

soja sistema varnosti in zdravja

pri delu.�

Talumov razstavni prostor

SLU@BE

Udele`ba na sejmu 
GIFA 2011 v Düsseldorfu

Polletna analiza stanja 
na podro~ju 
varstva pri delu
(Povzeto iz polletnega poro~ila varstva pri delu)

GREGOR ZE^EVI]
FOTO: ARHIV

IZTOK TRAFELA

Stanje na podro~ju varnosti in zdravja pri delu v prvi polovici leta 2011
ocenjujemo kot dobro, saj nam je uspelo zadr`ati {tevilo nezgod pri
delu na nivoju lanskega polletnega obdobja, medtem ko na ostalih
podro~jih posku{amo slediti zastavljenim ciljem varnosti in zdravja pri
delu v letu 2011.
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Alenka si je za motiviko izbrala

konje, lipicance, in vsakemu od

dvajsetih let posvetila po eno fo-

tografijo teh ~udovitih `ivali.

Dvajset fotografij torej. Razstava

je bila prvi~ predstavljena v Wa-

shingtonu in nato v New Yorku.

Z ogledom fotografij dobi gleda-

lec tudi informacije o tem, kdaj

se je Slovenija osamosvojila,

postala ~lanica ZN, kdaj je

vstopila v EU … Iz naslova pa

veje ljubezen: Slovenija v nas,

Slovenija v Ameriki, ljubezen v

nas, ljubezen v Ameriki. Poleg

fotografij so na ogled postavili

tudi belega lipicanca. 

Sama je o tej izku{nji zapisala:

»Pre`iveti dneve, ure, celo trenut-

ke z lipicanskimi `rebci sta privi-

legij in ~ast, ki ju bom negovala

vse svoje `ivljenje. Napolnili so

me z radostjo in samozavestjo. In

ko sem ustvarjala te fotografije,

sem ~utila pripadnost, ponos in

patriotizem do moje de`ele.«

In {e:

»V tej razstavi sem zdru`ila sim-

boliko slovenstva, domoljubnos-

ti in poudarila pomen zavedanja

svobode gibanja, suverenosti

dr`ave in lepote kulturne dedi{-

~ine Slovenije. 

Pri projektu so sodelovali tudi

Sre~ko Molk z okvirjem iz lipe,

Sanja Veli~kovi} z modnimi

kreacijami, ki sem jih nosila na

otvoritvah razstav v Washingto-

nu, New Yorku in Ljubljani, ter

@an Teti~kovi~, ki je naredil 25

min simfonijo za to razstavo.

Razstava je zelo pozitivno spreje-

ta med doma~im kot tujim ob~in-

stvom.

Zahvaljujem se vsem, ki so me

podpirali na kakr{en koli na~in.«

Postavitev razstave in izdajo ka-

taloga so podprli mnogi sponzor-

ji, med njimi tudi Talum, d. d.�

V prvi polovici leto{njega leta

smo odprli vrata mnogim obis-

kovalcem, predvsem dijakom in

{tudentom. Bilo jih je pribli`no

660, kar ka`e na to, da ogled

Taluma v resnici zbuja zaniman-

je. Vsi obiskovalci so pri nas pri-

sr~no sprejeti, z ogledom proiz-

vodnje pa so obi~ajno tudi zelo

zadovoljni. V Sloveniji ni prav

veliko prilo`nosti za ogled tak{-

ne tovarne, kot je na{a, saj jih je

ostalo le malo. Posebej pa je ma-

lo tako urejenih, kot je Talum.

Navdu{enje nad urejenostjo je

neverjetno. Predvsem tisti, ki s

svojimi dijaki ali {tudenti prihaja-

jo v Talum `e vrsto let, opazijo

veliko razliko med njegovo

prej{njo in zdaj{njo podobo. In

to jih resni~no navdu{uje. 

Najve~ obiskov je v mesecu

maju, ko {ole po~asi zapirajo

svoja vrata in zadnje dni pouka

izkoristijo za ekskurzije. Pred-

vsem dijaki so v tem ~asu `e ma-

lo naveli~ani, zato se v~asih

zgodi, da njihovo zanimanje ni

prav veliko. Druga~e je s {tuden-

ti, ki jim obisk predstavlja  vrsto

izobra`evanja. 

Zdi se mi pomembno, da Talum

predstavimo vsem obiskovalcem

v kar najbolj{i lu~i. Tudi na tak

na~in se {iri dober glas o nas, ki

ga v~asih {e kako potrebujemo.

Letos so nas obiskali: predstavni-

ki ob~ine Crikvenica in ob~ine

Kidri~evo, dijaki Srednje elektro

{ole iz [entjurja, [olskega centra

Ptuj, Srednje strojne in kemijske

{ole iz Ljubljane, Gimnazije iz

Trbovelj,  {tudenti Fakultete za

elektrotehniko iz Ljubljane, {tu-

denti arhitekture iz Maribora in

metalur{ke fakultete iz Ljubljane,

{tudenti Fakultete za kemijo in

kemijsko tehnologijo iz Ljublja-

ne,  informatiki, Dru{tvo vzdr`e-

valcev Slovenije, star{i in u~itelji

Osnovne {ole Ljudski vrt z gosti s

[vedske, osnovno{olci iz @etal,

nekdanji maturanti Srednje elek-

tro {ole iz Maribora, uslu`benci

NLB iz Ptuja in zaposleni v C&G

iz Ljubljane.

[e zanimivost: dijaki iz Trbovelj

se vsako leto stehtajo na tehtnici,

ki stoji pred obratom Ronde-

lice.�

DRU@BA

Slovenia in us

DARKO FERLINC
FOTO: DARKO FERLINC

Obiski

DARKO FERLINC
FOTO: DARKO FERLINC

Alenka Slavinec pred svojo fotografijo

Predstavniki ob~ine Crikvenica s Hrva{ke na obisku v Talumu

V ponedeljek, 4. julija, je bila v Vite{ki dvorani ljubljanskih Kri`ank v
okviru Festivala Ljubljana odprta fotografska razstava Alenke Slavinec.
Razstava z naslovom Slovenia in us / Lipizzaner horses (Slovenija v
nas / Lipicanci) je bila posve~ena 20. obletnici osamosvojitve Slovenije.
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TTaakkoo  ssee  jjee  zzaa~~eelloo
Rodil sem se kar doma. V dru`ini
nas je bilo pet otrok. Poleg mene
{e {tiri sestre. Ko sem bil star {est
let, nam je umrl o~e. Mati je tako
ostala sama z otroki in ni nam
bilo lahko. @iveli smo na mamini
doma~iji v Koritnem pri Maj{per-
ku. Po kon~ani osnovni {oli sem
se vpisal v Trgovsko {olo na Ptu-
ju in jo uspe{no zaklju~il. Nato
sem se zaposlil v Mercatorjevi tr-
govini na Bregu pri Maj{perku.
Ker pa je `e takratni ~as zahteval
spremembe, sem od{el delat v
Mercatorjevo skladi{~e na Ptuj,
od tam pa na slu`enje voja{kega
roka. Po vrnitvi iz vojske sem si
ponovno za`elel spremembe.
Predvsem bolj{i dohodek. Zapo-
slil sem se v Komunalnem pod-
jetju Ptuj, kjer pa nisem bil pov-
sem zadovoljen,  zato sem iskal
nove mo`nosti in pri{el v takrat-
no Tovarno glinice in aluminija
kot sezonski delavec transportne
skupine v enoti Promet. Pravili
smo ji “horuk skupina”. V skupi-
ni sem delal do novembra leta
1985. Nato sem bil nekaj ~asa
brezposeln. Spomladi leta 1986
so v Tovarni glinice in aluminija
spet iskali delavce. Ker sta mi
bila delo in kolektiv v{e~, sem se
ponovno prijavil na razpis in
dobil slu`bo. V{e~ mi je bilo tudi
to, da je bila pla~a enkrat vi{ja
kot v prej{njem podjetju. No-
vembra istega leta so v tovarni
objavili razpis za delo v Nabav-
nem skladi{~u. Ker sem imel
ustrezno izobrazbo, sem se pri-
javil in slu`bo tudi dobil. Tako
sem postal skladi{~nik v delovni
enoti Vzdr`evanje. To je delo, za
katerega marsikdo misli, da je
lahko in je verjetno tudi zaradi
tega manj cenjeno. Mislim seve-
da na pla~o. Sam in pa tudi sode-
lavci to ~utimo, ko dobimo pla-
~ilni listek. Menda tako mora
biti. Vsak zaposleni v skladi{~u
se mora zavedati, kak{no odgo-
vornost ima do naro~enega ma-
teriala. Material mora{ od doba-
vitelja sprejeti, pre{teti in pregle-
dati, ~e je vse tako, kot je bilo
naro~eno. To potrdi{ s podpi-
som na dobavnici. Nato ga pre-
nese{ po dolo~enem postopku
preko prenosnega ra~unalnika v
ra~unalni{ki sistem BAAN, da ga
lahko drugi v podjetju dvignejo
in uporabijo za nemoteno delo v
proizvodnji. Dokler je material v
skladi{~u, je zanj odgovoren
skladi{~nik. To pa ni lahko, saj je
artiklov ogromno. Skladi{~nik
opravlja fizi~no in psihi~no delo.
Njegova naloga je tudi inventura,

tako da mora pri delu kar krepko
uporabljati mo`gane. V~asih je
kar napeto. 

MMoojjee  sseeddaannjjee  ddeelloo
Leta 1987 je pri{lo v tovarni do
reorganizacije. Skladi{~e smo
prenovili. Organizacijsko so nas
premestili v Nabavno slu`bo.
Leta 2003 se je nekdanji vodja
upokojil, novi pa me je kar {oki-
ral, ko je vpra{al, ~e bi hotel biti
njegov namestnik. Ker se dobro
poznava, sem delo sprejel. Moral
pa sem, kljub ne ve~ rosnim
letom, nadaljevati {olanje. Doma
so mi `ena in sinova govorili:
»Stari bik gre v {olo, le kaj bo iz
tega.« Ampak po dveh letih
izrednega {olanja mi je kljub
slu`bi in dru`ini uspelo »spraviti
zadevo pod streho« in postal sem
ekonomski tehnik. V slu`bi sem
napredoval do delovnega mesta
»skladi{~nik ena«, na kar sem po-
nosen, saj v mladih letih zaradi
dru`inskih in finan~nih razmer
nisem imel mo`nosti priti do
`elene izobrazbe, zato sem hva-
le`en svojemu sedanjemu nadre-
jenemu, sodelavcem in seveda
svoji dru`ini za podporo in po-
mo~.  Kot »skladi{~nik ena« sem
dobil dodatne zadol`itve: sem
namestnik vodje Nabavnega
skladi{~a in opravljam vsa dela,
ki se morajo opravljati v skla-
di{~u. Ko ni vodje, poskrbim, da
delo poteka nemoteno, kar je
v~asih zelo naporno. Moje delo
je vezano tudi na delo z invalidi,
ki delajo v skladi{~u in se v~asih
premalo zavedajo odgovornosti,
ki jo pri tem imajo. Ampak do
sedaj smo {e vedno vse uredili. V
~asu odsotnosti skladi{~nikov mi
ni te`ko opravljati njihovih del. V
za~etku leta, ko smo organizacij-
sko pre{li v Talum Servis in in`e-
niring, sem dobil dodatno na-
logo v zvezi s kontrolo materiala.
Trudim se po najbolj{ih mo~eh,
da bi delo opravil kakovostno in
da ne bi prihajalo do zapletov.
Mislim pa, da ni ~loveka, ki bi
vse naredil stoodstotno.

PPrroossttii  ~~aass
^e ima{ hi{o, malo vinograda,
malo pla~o, sinova, ki se {olata,
si te`ko privo{~i{ kak{en hobi.
V~asih kolesarim in se sprehajam
po naravi. ^e pa ostane kaj »v
`epu«, grem z dru`ino enkrat na
leto za nekaj dni na morje.
Vsem zaposlenim `elim, da bi
jim tovarna {e naprej rezala kruh
in jim dajala dohodek, za katere-
ga pa mislim, da bi se moral iz-
bolj{ati.�

PO POKLICU SEM

Ekonomski tehnik
FELIKS KODRI^
FOTO: SRDAN MOHORI^

Feliks Kodri~
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Igor Jeza

V Talum je pri{el leta 1989 kot
elektrikar vzdr`evalec iz takratne-
ga podjetja HIKO Olge Megli~
Ptuj. Zaposlitev v Tovarni glinice
in aluminija je dobil predvsem za-
radi izku{enj na podro~jih hidrav-
like in elektrike. Delo je dobil v
vzdr`evanju kot vzdr`evalec elek-
tri~nih naprav v livarnah in pre-
delavi. Ta dela je opravljal vse do
sedanje reorganizacije Taluma.
Zadnjih nekaj let je popravljal
predvsem elektri~ne naprave v
obratu Rondelice. Z dodatnim izo-
bra`evanjem je pridobil izobrazbo
in`enir elektroenergetike. Tako je
postal specialist za {tance Brude-
rer, pe~i Bossio in Ebner, linijo za
litje ozkega traku, robote Kuka ... 

LILIJANA DITRIH
FOTO: SRDAN MOHORI^

S 
ponosom
povem,
»da sem
iz Taluma«
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Kdaj si za~el delovati v sindikatu
in na katerih podro~jih? Kak{ne
so tvoje izku{nje s sindikalnim de-
lom?

^lan sindikata sem `e od prvega

dne zaposlitve na takratni »Olgi«.

Nato sem s sindikalnim delom

nadaljeval v Tovarni glinice in

aluminija. ^lan Sindikata kovin-

ske in elektro industrije Slovenije

(SKEI) sem od leta 1989, njegov

sindikalni zaupnik pa od leta

2002. Zastopal sem sindikalne

interese delavcev teko~ega vzdr-

`evanja livarn in predelave. Leta

2009 sem postal namestnik

sindikalnega predsednika delov-

ne enote Vzdr`evanje, marca leta

2011 pa sem bil izvoljen za

predsednika konference SKEI

Rondelice d. o. o. Na pobudo ve-

~ine ~lanov sindikata Rondelice

sem se odlo~il, da kandidiram za

predsednika konference sindika-

tov Kidri~evo.

Z volitvami smo dobili tudi novo
ekipo sindikalnih predstavnikov.
Koliko je »starih« in koliko »no-
vih«?

Ker se je nekdanji predsednik

Sindikata kovinske in elektro

industrije  Talum gospod Milan

Fajt lani upokojil, je sindikat

vodil njegov namestnik gospod

Zdravko Erlih, ki je izpeljal

volitve za obdobje 2011–2016.  Z

reorganizacijo Taluma smo do-

bili tudi novo sestavo Izvr{nega

odbora konference sindikatov

SKEI Talum. Od starih ~lanov so

ostali le {tirje, novih ~lanov pa je

12 oziroma 13, saj je med njimi

tudi predstavnik podjetja SIL-

KEM.

Kaj je bil razlog, da si se odlo~il
kandidirati za predsednika konfe-
rence sindikatov Taluma?

Kot sindikalist mora{ imeti pred-

vsem ob~utek za soljudi, saj nas

je ve~ina ~lanov sindikata iz

razreda delavcev z ni`jimi do-

hodki. Sindikat z delovanjem in

sredstvi pomaga svojim ~lanom

na razli~ne na~ine, da pre`ivijo

iz meseca v mesec. Nekatere

dru`ine `ivijo z minimalnimi pla-

~ami, treba je pla~ati polo`nice,

{olati otroke …

Ker »vsaka nova metla pometa
po svoje«, me zanima, v ~em se
bo tvoje delo razlikovalo od dela
tvojega predhodnika.

Prihajam od »spodaj« in menim,

da vidim probleme z nekoliko

druga~ne plati, saj dobro vem,

kako je avgusta menjavati `arni-

ce na stropu v livarnah, stati za

livnim strojem, »{temati« `lindro

iz pe~i, menjavati pregorele kab-

le, ali pa januarja poslu`evati

elektrolizne pe~i. S svojim delom

bi rad re{eval probleme, ki nas-

tajajo med zaposlenimi in vodji

posameznih podjetij. Mislim, da

prihaja do najve~ problemov

prav v odnosu delavec – nadre-

jeni. Nadziral pa bom tudi  spo{-

tovanje delavske zakonodaje.

S svojim vestnim delom se bom

zavzemal za uveljavljanje intere-

sov vseh zaposlenih v koncernu

Talum in njenih h~erinskih dru`-

bah. Izvajal bom sindikalno poli-

tiko, ki bi naj prispevala k pravi~-

nej{i porazdelitvi dobi~ka med

vse zaposlene, saj menim, da je

pri proizvodnji aluminija enako

pomembna vsaka roka, ne glede

na to, ali dr`i za metlo, lopato,

kladivo, volan, ali pa tipka na

ra~unalnik. Zavzemal se bom za

sinergijo med zaposlenimi in

predstavniki vodstva dru`be

Talum, saj menim, da lahko s

konstruktivnim pogovorom mar-

sikaj dose`emo. 

Nekdanji predsednik konference
sindikatov Taluma je bil v pre-
cej{nji meri vpet v dogajanje na
republi{ki ravni. Kako je s teboj?

Vse dol`nosti in obveznosti se

prenesejo na novega predsedni-

ka, saj se organizacijsko na re-

publi{kem nivoju v SKEI Slove-

nije ni veliko spremenilo. To po-

meni, da ima Talum {e vedno

najve~je {tevilo ~lanov SKEI v

ptujski regiji, zato je predsednik

konference SKEI Talum avtomat-

sko tudi predsednik regijskega

odbora. Kot ~lan Izvr{nega od-

bora SKEI Slovenije sem prav

tako vpet v delo na dr`avnem

nivoju. Sem sodijo razli~na sre-

~anja in seminarji, ki se odvijajo

doma in v tujini.

Kak{no je vzdu{je med ~lanstvom
in kak{na so pri~akovanja do
nove »sindikalne ekipe« med za-
poslenimi? S katero nalogo se
boste najprej »spoprijeli«?

Opa`am, da se »pri nas« trend

~lanstva pove~uje kljub odho-

dom ljudi v pokoj.  Menim, da je

to posledica stanja gospodarstva,

saj  se ljudje zavedajo pomena

sindikata v teh hudih ~asih.  Za-

vedati pa se moramo tudi gospo-

darskega stanja v regiji in dr`avi,

ki ni ro`nato. Poudariti moram

tudi vlogo uprave Taluma, ki sin-

dikatu pomaga na razli~ne na~i-

ne, saj bi samo od gole ~lanarine

te`ko dosegli vse zastavljene

cilje.

Kateri so glavni izzivi sindikata v
Talumu? Katerim podro~jem bos-
te namenili najve~ pozornosti?

Najve~ energije bomo vlo`ili v

re{itev problema Pokojninske

dru`be A. Izbolj{ati si `elimo

med~love{ke odnose, ki se vzpo-

stavljajo med delovnim proce-

som. »[e tako majhen problem,

»Kot sindikalist mora{ imeti predvsem ob~utek za soljudi, saj nas je ve~ina
~lanov sindikata iz razreda delavcev z ni`jimi dohodki.« 
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ki se ne re{i takoj, lahko pripelje

do katastrofe.« se glasi pravilo

letalstva. 

Kje vidi{ izzive oziroma prilo`nos-
ti v delovanju skupine Talum?

Menim, da bi Talum moral izde-

lovati, ali pa razvijati izdelke vi-

soke tehnologije, kot so solarne

celice, elektri~ni avtomobili, deli

za letalstvo, gradbeni{tvo ...

Kako sprejemajo Talum v {ir{em
prostoru Slovenije?

Ko pridem na ka{en kongres, s

ponosom povem, »da sem iz

Taluma«, saj ima Talum v sloven-

skem prostoru velik ugled. [ele

ko spozna{ probleme drugih,

zna{ ceniti sebe.

Si se `e sre~al s predsednikom
uprave in se dogovoril za na~ela
sodelovanja? Kako si predstavlja{
komunikacijo z upravo?

Da, sre~al sem se `e z obema

predsednikoma uprave. Z gos-

podom mag. Danilom Toplekom

sem imel kraj{i spoznavni pogo-

vor takoj po volitvah, z gospo-

dom Markom Drobni~em pa

kraj{i klepet po prevzemu nje-

gove funkcije. Obema `elim

veliko uspehov v karieri in zdrav-

ja ter sre~e v  privatnem `ivljenju.

Komunuciranje z upravo mora

temeljiti na korektnem in po{te-

nem dialogu. Sam nisem zamer-

ljiv ~lovek.

Ali bi morda povedal kaj o svoji
dru`ini?

Lahko. Rodil sem se na Ptuju in
mladost pre`ivel v Maj{perku.
Mama Jo`ica je delala v TVI Maj-
{perk, o~e Franc pa v Tovarni
glinice in aluminija. V dru`ini
smo bili trije otroci: sestra Mojca,
brat Miran, (tudi zaposlen v Ta-
lumu) in jaz. @ivim v Ho~ah, kjer
sva si z `eno Zlatko opremila
mansardno stanovanje pri njenih
star{ih. Imava h~er Ur{ko, ki
obiskuje prvi letnik ekonomske
gimnazije v Mariboru. Ho~e so
srednje velika ob~ina, ki se

razprostira po obronkih Pohorja.
Na{a ulica se imenuje Zelena.
Ima pravo ime, saj se z balkona
vidi Po{tarski dom na Pohorju, ki
je obdan s smrekovim gozdom. 

Kaj po~ne{ v prostem ~asu?

Ko sem opazoval brata Mirana pri
u~enju pilotiranja jadralnih letal,
sem se takoj zaljubil v letalstvo.
Odlo~il sem se, da si zgradim
ultralahko letalo, vendar sem se
po »treznem« pogovoru s prijatel-
jem Robijem Tibautom, ki je bil
takrat `e izku{en motorni zmajar,
odlo~il za motorni zmaj. Po nje-
govih na~rtih sem si izdelal trike,
kupil motor Rotaks 503, krilo
Apollo 18 in se vpisal v Aeroklub
Prlek v te~aj pilotiranja UL letal-
nih naprav. Sledilo je u`ivanje v
zraku. Rad tudi smu~am, igram
bobne, urejam parcelo …

Si `e bil na dopustu?

Na dopustu smo `e bili, in sicer v
Nerezinah, v Talumovih apart-
majih,  ki jih je potrebno posebej
pohvaliti.�

^lani 
Izvr{nega 
odbora
sindikata
(SKEI) 
Talum:

Rajko Kolari~,
Franc Prelog,
Stanislav Horvat,
Igor Jeza,
Sebastjan Letonja, 
Bogdan Kelenc,
Darja Mernik,
Danilo Majcen,
Marjetka Ledinek,
Franc Ro{kar,
Franc [eruga,
Anton Planin{ek,
Branko Primo`i~ in  
Ignac Gojko{ek. 

Predstavnice
in predstavniki
delajo z zanosom
in pozitivno 
energijo. 

»Prihajam od »spodaj« in menim, da vidim probleme z
nekoliko druga~ne plati, saj dobro vem, kako je avgusta
menjavati `arnice na stropu v livarnah, stati za livnim 
strojem, »{temati« `lindro iz pe~i, menjavati pregorele
kable, ali pa januarja poslu`evati elektrolizne pe~i.« 

»Najve~ energije bomo vlo`ili v re{itev problema 
Pokojninske dru`be A. Izbolj{ati si `elimo ~love{ke 
odnose, ki se vzpostavljajo med delovnim procesom.« 
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Tako reko~ sredi lansko-leto{nje

zime smo v reporta`i govorili o

Marjanu Anderli~u in njegovem

ribniku (Aluminij, {t. 12, 2010),

za katerega je prejel priznanje

revije Ro`e in vrt. Takrat smo ga

hoteli tudi obiskati, pa sta nam

zima in velika koli~ina zapadlega

snega to prepre~ila. In tudi ne bi

mogli kaj dosti videti. Pozimi so

take zadeve videti dokaj puste.

Sredi poletja pa je slika popolno-

ma druga~na. Marjana smo

obiskali prej{nji mesec in se na

lastne o~i prepri~ali, da je ribnik,

ki ga je zgradil na dvori{~u, v

resnici lep. In tudi vse drugo

okoli hi{e je urejeno z veliko

mero okusa in smisla za lepo.

Pri~ujo~a fotografija to vsekakor

potrjuje.�

21. junij je prvi poletni dan,

poletni solsticij (sol-sonce, sis-

tere-obstoji) ali kresna no~. To je

~as, ko je son~na mo~ v zenitu in

sonce dose`e najve~ji odklon od

ekvatorja. Dan je takrat najdalj{i

in no~ najkraj{a. Od tega dneva

dalje pri~ne sonce po~asi umi-

rati. Stara ljudstva so verjela, da

sonce ohranja `ivljenje, zato so

se mu zahvaljevala z daritvenimi

obredi. V ~ast soncu so kurili

kresove, saj so verjeli, da lahko

toplota in svetloba ognja poma-

gata soncu v njegovem boju z

mrazom in temo. Ta obi~aj se je

ohranil vse do danes. Kresno

no~ najbolj zavzeto praznujejo

na [vedskem, saj je ta praznik za

[vede bolj pomemben kot bo`i~. 

Neko~ so verjeli, da imajo rast-

line nabrane v ~asu kresne no~i

(21.-23. junij) magi~no mo~.

Danes ljudje ne verujemo ve~ v

magi~no mo~ sonca, a mnogi vrt-

narji menijo, da se prav v tem

~asu na vrtovih dogajajo najve~je

spremembe. Rastline v tem ~asu

vlagajo vso svojo energijo v rast,

ki je zelo o~itna. Na kresno no~

pa sonce oplodi zemljo in rast-

line se usmerijo v razmno`evan-

je, kar pomeni, da tvorijo pre-

krasne cvetove, iz katerih se ka-

sneje razvijejo plodovi. V zvezi s

kresno no~jo kro`i tudi veliko

ljudskih vra`. Ena izmed njih je

vra`a o {kratih, vilah in drugih

~arobnih bitjih. Zanimiva je tudi

vra`a o praprotnih semenih. ^e

ima{ na kresno no~ semena v

~evlju, bo{ sli{al, kaj govorijo

`ivali, in dekle, ki nosi praprotno

seme v nedrjih, bo na to no~

dobilo svojega ljubega. 

Obdobje solsticija je tudi najbolj

ugodno obdobje za nabiranje

zeli{~, ki imajo v svojih listih in

cvetovih veliko eteri~nih olj.

Zeli{~a moramo nabrati, preden

jih obsije jutranjo sonce, saj ob

stiku s toploto rastlina izgublja

dragocena eteri~na olja. Neko~

so verjeli, da imajo dolo~ena

zeli{~a prav posebno mo~. Med

te rastline sodijo: praprot, {ent-

jan`evka, ivanj{~ica, bela stelja,

orlica, bezeg, kamilica, materina

du{ica, vinska rutica, omela,

kopriva, repinec, divji pelin … Te

rastline so obe{ali na vrata in

okna, da so jih za{~itila.

Kresna no~ je bila za na{e pred-

nike najve~ji poganski praznik.

Ljudje so na ta praznik skakali

~ez ogenj in skozenj gnali svojo

`ivino. Verjeli so, da se bodo na

ta na~in otresli bolezni in zlih

duhov. Ko je ogenj pogorel, so

pepel iz pogori{~a odnesli v

svoje domove in z njim potresli

vse vogale hi{ in polja. Nekaj

pepela pa so si polo`ili na srce,

saj so si tako zagotovili zdravje in

sre~o. 

Rituali niso samo vra`e, so dih

preteklosti in nas opozarjajo, da

ne smemo nikoli pozabiti na

silno mo~ narave. Prepustite se

~arovniji sonca in na kresno no~

obudite stare obi~aje.�

KOLUMNA

Poletni solsticij 
ali praznik sonca
(21.–23. junij)

Poletja se vsi razveselimo, saj so dnevi topli in no~i kratke. To je ~as
dopustov, sonca, morja in brezskrbnosti. V na{i »fabriki« poletje sim-
boli~no proslavimo z jabolkom, ki ga obesimo na drevo. To je na{
majhen ritual, s katerim zaznamujemo minevanje in spremembe,  ki se
jim posku{amo fleksibilno prilagajati. ^lovek v naravi in v letnih ~asih
lahko dobi veliko odgovorov, zato je pomembno, da ne izgubimo stika
s prvobitnim in naravnim. Tega so se zavedala tudi stara ljudstva, ki
so poletju dajala poseben pomen. Za vas sem tokrat pokukala v
skrivnosti ~a{~enja poletja.

ALEKSANDRA JELU[I^
FOTO: ALEKSANDRA JELU[I^

PROSTI ^AS

Ribnik

DARKO FERLINC
FOTO: SRDAN MOHORI^
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Pot v Trst. Foto: Lidija Kosi.

Igra narave. Foto: Brigita A~imovi~.

Jezero Jasna. Foto: Danica Hrn~i~.

Ledeni labod pred staro trto. Foto: Andrej Brumen. Ledena doba v Arboretumu Vol~ji potok. Foto: Zdravko [tumberger.

Fotografije meseca

FOTOGRAFSKA STRAN
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Dih Pariza … utripajo~ tempera-

ment afri{kih otrok, ki se zaga-

njajo po zakotnih ulicah nekje na

pol poti med Parizom in ni~e-

mer. Tam, kjer zemljo prere`e {e

ena vstopnica za podzemlje,

preskakujem dvojne stopnice, da

ne zamudim svojega vlaka v rde-

~e. Sedim zraven dekleta s pre-

temnimi rokami, ki jih posku{a

skriti pod pleteno malho. Di{i po

druga~nem, njeni nohti so pogri-

zeni do krvi. Opazi moj pogled.

Skrije jih globlje med svoje pre{i-

roko krilo. Zaprem o~i. Ujamem

njen vonj. Obide me slabost. To

je ta vonj, ki mi `e ves teden ne

pusti spati … To je ta vonj po

sladkih breskvah mediteranskih

planta`, pome{an z vonjem jas-

mina ujetega v vzglavnike pre-

bujajo~ih juter Orienta, pre-

pleten z rekami potu, ki se steka-

jo prek prsi in hrbtov od dela

zgaranih ljudi. Zazre se v okno,

kot da bi za tem oknom po~ivali

vsi njeni ideali. Tam ni ni~esar.

Samo obok sive stene, ki pre-

hitro be`i mimo naju. Toliko

vpra{anj bi ji rada zastavila. V

mislih jo primem za roko, da ji

povem, da ni narobe, ~e so njene

roke temne, da mi je `al za

ostudni smrad, ki ga pravkar

opisujem. Da je to vonj po `iv-

ljenju, ki je bil ustvarjen z name-

nom, da se prav danes pome{a z

mojim. Jaz bom njena beseda.

Ona bo temnopolto dekle. Lepo

na druga~en na~in. Moram izsto-

piti. To je zadnja postaja za rde-

~e. Sena. Nih~e nikoli v resnici

ne bo znal opisati barve te lenob-

ne reke. Postanem … Koliko

skrivnosti skriva ta prekleta reka

… Od zanosa se mi zavrti v glavi.

Koliko dolce skrivnosti je poto-

nilo v nedrjih njenih juter, koliko

skrivnih ljubimcev je preto~ilo

svoje solze vanjo, koliko ~love{-

kih usod se je razbilo na njeni

gladini … {epetanje preteklosti

skozi leno poplesavanje vodnih

volan~kov vse tja do njegovega

veli~anstva Louvra. Kako me

vedno znova raz`alosti pogled

nanj. To je moje malo pribe`a-

li{~e, moj azil domi{ljije, to so

moje zgodbe, ki jih napletam.

Brez njih me ni. Kako ljubim

barve tega muzeja, kako me zna

vedno znova prevzeti … Posku-

{am ne videti piramide, ki me

rani, `alosti, zabada v srce do bo-

le~ine. Jezna sem na tega pre-

kletega Kitajca Peija, jezna na nje-

gove futuristi~ne ideje, visoko-

lete~e zvezde, na njegove egip-

~anske simbole. Sredi markant-

nega dvori{~a nebo prebode

steklena piramida. Sveti gral str-

moglavljen na glavo turistov,

odsev nekega tujega sveta, ki ga

nikoli ne bomo razumeli do dna.

Lovilec svetlobe. Na njem se

lomijo moji pogledi in krvavijo

vse tja dol do Sene. Cour Carree.

Ljubim te do zadnjega atoma.

Vsa moja `are~a strast le`i pod

tvojimi nogami. Kupim vstopni-

co za 26 frankov in jo pogrizem

od nestrpnosti, saj ka~a turistov

ne more tako naglo po`reti

vsega vzhi~enja, ujetega med

dlani mojih rok. Entresol Level,

Access to Collections … Dobro-

do{la v history of the Louvre …

Zdaj je prepozno. Vame se je na-

selil veter. V sebi ~utim toliko

zanosa kot med ljubljenjem, ko

se moje zenice raz{irijo in krik

para prostor med mano in og-

njem. To je ta nebrzdan ob~utek,

ki ga ni mo~ ve~ zajeziti. Ko

prestopi{ mejo, mora{ naprej. Ne

gre druga~e. In zdaj sem tukaj,

sredi tega svojega razbeljenega

ob~utka. Ground Floor, 1st

Floor, 2nd floor … «Aleksandra,

ima{ ~as, ves dan je tvoj.« si

dopovedujem. Sem kraljica svo-

jega dneva, dr`im ga v rokah,

tako trdno, da se mi pobelijo

~lenki. Ne `elim ga izpustiti, niti

za hip. Odsanjam ga. Zve~er me

bodo spet preganjale vse te

osupljive podobe, markantne

barve … The Raft of the Meduse.

Moram sesti. Noge me ne dr`ijo.

Sedem. Zdaj se telo umiri. Osre-

doto~enje je enako umetnosti,

skoncentriranost pogleda v osu-

pljive malenkosti na platnih, v

premike ~opi~ev, v eleganco gi-

bov. Preteklost se zlije vame, ne

morem ji ube`ati. Obrazi, gibi.

Napletam zgodbe … Njen obraz.

Kaj skriva, kaj je `elela povedati,

kak{en je odsev v iskrah njenega

nasmeha … Ljudje so samo

zrcalna slika sveta, so kot reke …

Zdi se, da je na povr{ju vse

mirno in spokojno. Pod povr{-

jem so skrite zgodbe, rde~e

skrivnosti enakovredne masle-

nim roglji~kom. Topijo se v ustih.

Ni se jim mo~ upreti. Ko pojem

enega, `e razmi{ljam o drugem.

In tako ga pojem tudi tretji in

~etrti dan. In nikakor se ga ne

naveli~am. Tako je z vsemi skriti-

mi strastmi. The Turkish Bath, 

J.-A. D. Ingres … Golota. Kako

so lepe, mehko zaobljene, pre-

obilne za sodobnost, ~udovite …

Samozavestni in zadovoljni po-

gledi ujeti v pore tujih teles. Bela

sve`ina. Ne`nost, gracioznost,

izvirni greh, sladka podoba pre-

povedanih sadov. Kaj se zgodi

potem, ko se ~opi~ umetnika

ustavi? Kaj se zgodi, ko neham

napletati svoje zgodbe, ko se

skozi moje o~i prezrcali `elja po

hrani, ker moj `elodec bele`i

druge slike na stenah in ga ne-

utrudno preganjajo velike sklede

sadja in kosi francoskega sira

razdrobljenega prek hrastovih

miz? Moram ugrizniti v nekaj.

Moram jo videti za konec. Njo.

Liso. Mona. Gospa osamljenost.

Koliko osamljenosti je na tej sliki

… Komaj opazen nasmeh

obe{en na veke. Vse trepeta, va-

lovi na Seni … Meglice, oblaki,

razjedene skale v ozadju, zadiml-

jenost pokrajine in ona … Go-

spodi~na skrivnost. Moja obsesi-

ja. Moja ve~na zgodba … Raz-

mi{ljam, da je grda. Na njej v re-

snici ni ni~ lepega, pa vendar je

lepa. Ja, lepa je. Mila. Njen na-

smeh, njene roke, lasje … O bog,

kako je lepa … �

POSTANEK

V Parizu je obrt umetnost,
umetnost pa filozofija 
(Aurora Leigh, VI, Browning, Barrett Elizabeth, 1806–1861)

ALEKSANDRA JELU[I^
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»Zelo poenostavljeno bi lahko
rekli, da je radioamaterstvo ljubi-
teljsko, nepoklicno ukvarjanje z
radiom oziroma radiotehniko.
Toda radioamaterstvo je {e mno-
go ve~: aktivnost, gibanje, orga-
nizacija, izobra`evanje, celo na-
~in `ivljenja in tehni~nega mi{-
ljenja skoraj treh milijonov ljudi
obeh spolov, razli~nih starosti ter
poklicev v prakti~no vseh dr`a-
vah sveta. Za nekatere je to ne-
poklicno ukvarjanje z radioteh-
niko, za druge je radioamaterst-
vo teorija in praksa vzpostavljan-
ja amaterskih radijskih zvez.
Oboji imajo po svoje prav, ven-
dar pa glede na svetovni pomen
radioamaterskega gibanja in nje-
govo organiziranost dr`i nasled-
nje: radioamaterstvo v o`jem
smislu pojmujemo kot orga-
nizirano dejavnost, katere na-
men je izobra`evanje, tehni~no
raziskovanje in vzpostavljanje
amaterskih radijskih zvez med
radioamaterji. 
Radioamaterji morajo po med-
narodnih predpisih opraviti
ustrezen izpit, kar pomeni, da
imajo dolo~eno tehni~no (elek-
tronika in radiotehnika) in ope-
ratersko znanje (pravila in pred-
pisi za amaterske radijske komu-
nikacije). Radioamater ima med-
narodno radioamatersko dovol-
jenje – licenco CEPT, v Sloveniji
jo izdaja APEK-a (Agencija za
po{to in elektronske komunika-
cije RS).» je zapisano na spletni
strani enega izmed radioamater-
skih klubov v Sloveniji (http://
www.s52sk.com/radio.html). 

Dolga leta se z radioamater-

stvom ljubiteljsko ukvarja MMiirroo--

ssllaavv  KKuu`̀nneerr, katerega klicni znak

je zapisan v naslovu. Zaposlen je

v podjetju Talum Servis in in`e-

niring in se je pred kratkim

udele`il 12. evropskega prvenst-

va IARU (International Amateur

Radio Union) v amaterskem radi-

ogoniometriranju v Bolgariji. Bil

je vodja ekipe mladinske repre-

zentance Slovenije, katere ~lan je

tudi njegov mlaj{i sin. Prosili smo

ga, da nam pove kaj ve~ o svo-

jem hobiju. 

Z radioamaterstvom se je za~el

ukvarjati `e v osnovni {oli, v

srednji {oli je naredil izpit za

radioamaterja. Tudi slu`enje vo-

ja{kega roka je bilo povezano z

„radijskimi zvezami“. V za~etku

ga je najbolj pritegnilo vzpostav-

ljanje zveze z radioamaterji z

razli~nih koncev sveta in „zbiran-

je“ QSL kartic, ki so podobnega

formata kot dopisnice in pome-

nijo fizi~no potrditev vzpostav-

ljene zveze. 

»Neko~ smo radioamaterji sami

izdelovali opremo, s pomo~jo

katere smo se lahko pogovarjali

z drugimi radioamaterji, za kar je

bilo potrebnega kar nekaj znanja

o elektroniki. Tudi sam sem `e v

osnovni {oli izdelal radijski de-

tektor. Danes pa se z izdelavo ra-

dijskih postaj ukvarjajo razna

podjetja, zato sprejemnikov in

oddajnikov ni ve~ potrebno iz-

delovati doma. 

Spomnim se, da se je soseda ve~-

krat jezila, ko sem se „pogovar-

jal“ z drugimi radioamaterji, ker

je imela moten signal na TV spre-

jemniku. Trdila je, da imam slabo

radijsko opremo, a jaz {e vedno

trdim, da je imela soseda nek-

valiteten televizor.« 

V Sloveniji se radioamaterji zdru-

`ujejo v radioamaterska dru{tva

oziroma radioklube, ti pa so

povezani v Zvezo radioamater-

jev Slovenije, ki je od leta 1992

v~lanjena v mednarodno radioa-

matersko zvezo IARU. Sam je

~lan Radiokluba Ptujska Gora

S59DPG s sede`em na Ptujski

Gori 36. Na Jan{kem vrhu imajo

tekmovalno postojanko, kjer

vzpostavljajo radijske zveze po

vsem svetu. 

Ve~ let se je uspe{no udele`eval

razli~nih tekmovanj, se dodatno

izobra`eval in si pridobil naziv

in{truktor oziroma predavatelj za

izobra`evanje mladih radioa-

materjev. Vsako drugo leto orga-

nizira in vodi kro`ek radioa-

materjev na Osnovni {oli Maj{-

perk, ki se ga udele`uje do pet

u~encev. Zadnja leta med mladi-

mi ni tak{nega zanimanja za

radioamaterstvo, kot je bilo pred

20 leti, a je svoje navdu{enje pre-

nesel na sinova, stara 18 in 12 let.

Radioamaterji delajo tudi v

okviru civilne za{~ite. Velikokrat

med prvimi prisko~ijo na pomo~

pri za{~iti in re{evanju ~love{kih

`ivljenj ter materialnih dobrin,

REPORTA@A

S52KK
je klicni znak radioamaterja, 
katerega ime vam razkrijem kasneje. 

»Ve~ let se je uspe{no udele`eval razli~nih tekmovanj, se dodatno izobra`eval in si
pridobil naziv in{truktor oziroma predavatelj za izobra`evanje mladih radioamater-
jev.«

DANICA HRN^I^
FOTO: SRDAN MOHORI^,

ARHIV MIROSLAVA KU@NERJA
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ob elementarnih nesre~ah in

drugih nevarnostih, na primer ob

izpadu sistemov telekomunikacij

(telefon, GSM). Zavezuje jih

ARON (Kodeks aktivnosti radio-

amaterjev ob nesre~ah in nevar-

nostih), ki dolo~a pravila veden-

ja in delovanja radioamaterjev ob

nesre~ah in nevarnostih, kot so

elementarne nesre~e (poplave,

po`ari, plazovi, potresi, viharji

...), ve~je ekolo{ke nesre~e ali

nevarnosti (onesna`evanje ali

ogro`anje okolja), prometne in

druge nesre~e ter nevarnosti

ve~jih razse`nosti. Tako kot radij-

ske in TV postaje imamo tudi mi

rezervirane dolo~ene pasove

frekvenc, ki jih lahko uporab-

ljamo.

Radioamaterskih zvrsti je veliko

in ve~ina starej{ih radioamater-

jev je za~ela s telegrafijo (CW),

kjer se vzpostavi radijska zveza s

pomo~jo tipkanja Morsejevih

znakov in telefonijo, ki je na~in

vzpostavitve zveze s pomo~jo

govora. Rekord je 400 znakov na

minuto. Radioamaterji imamo

tudi svojo televizijo, ki se imenu-

je Amaterska TeleVizija (ATV), v

zadnjem ~asu pa v ospredje sto-

pa predvsem doba digitalnih

komunikacij. Packet radio (PR)

se razvija od za~etka devetde-

setih, povezan je z ra~unalnikom

in oddaja digitalni signal. 

Ena od zvrsti oziroma {portno

tekmovalnih disciplin v radioa-

materstvu je radiogonometrija.

Amaterska radiogonometrija

(ARG) ali kar „lov na lisico“ je

dolo~anje smeri radijskega odda-

jnika z uporabo radijskega spre-

jemnika. Tekmovalci se zberejo

na nekem obmo~ju, pogosto v

gozdu (povr{ine 12 kilometrov),

dobijo kompas, zemljevid (spe-

cialko), radiogonometer. V 140

minutah morajo najti 5 skritih

oddajnikov, ki jih postavijo pred

tekmo. Postavljeni radijski odda-

jniki oddajajo telegrafski signal

(CW) v predpisanem ~asovnem

zaporedju, tako da je signal med

oddajniki mogo~e lo~iti in ugo-

toviti smer, iz katere prihaja sig-

nal. Cilj tekmovanja je v najkraj-

{em mo`nem ~asu najti vse skrite

oddajnike. Zmagovalec je tisti, ki

odkrije najve~ oddajnikov v naj-

kraj{em ~asu. Vsekakor je po-

membna tudi dobra fizi~na kon-

dicija tekmovalca. V pionirski in

mladinski kategoriji tekmovalci

i{~ejo 2, 3 ali 4 oddajnike in

prete~ejo od 7 do 8 kilometrov.

V ~lanski kategoriji tekmovalci

i{~ejo 5 oddajnikov in prete~ejo

do 15 kilometrov.

Zanimivo prigodo je do`ivel

mlaj{i sin na tekmovanju v okoli-

ci Postojne. Pri iskanju oddajnika

– »lisice« je naletel na medveda.

Seveda se je prestra{il in zbe`al

ter tako zaklju~il s tekmovanjem. 

Tekmovanja se med seboj raz-

likujejo po frekven~nem obmo~-

ju oddajnika, temu primerni so

tudi sprejemniki in antene. V tej

{portni disciplini so tekmovanja

klubska, dr`avna, celinska in

svetovna. Najve~je uspehe dose-

gajo tekmovalci iz Ukrajine, Slo-

va{ke in Rusije.

Zapisala sem, da se je pred

kratkim vrnil z evropskega ama-

terskega prvenstva v Bolgariji. 

»Po nekaj letih aktivnega delo-

vanja na podro~ju amaterskega

radiogoniometriranja sem pre-

vzel vodenje slovenske mladins-

ke reprezentance. Tako sem

letos s {tirimi dekleti in dvema

fantoma odpotoval na Evropsko

mladinsko prvenstvo v Amater-

skem RadioGoniometriranju

(ARG) Primorsko, Bolgarija. Zve-

za radioamaterjev Slovenije

(ZRS) me je postavila pred zid.

Potrebno je bilo izbrati ekipo,

pridobiti finan~na sredstva in

organizirati potovanje v Bolga-

rijo. Na prvenstvo smo potovali z

vlakom, 1500 kilometrov in 32 ur

v eno smer. Pri~akovali smo

kolajno, a smo se uvrstili tik pod

vrh, uspe{nej{i so bili tekmovalci

iz Ukrajine, Slova{ke in Rusije.«

je ob vrnitvi povedal in poln

na~rtov dodal: »Z ekipo, ki bo

pribli`no v enaki postavi kot le-

to{nja, `elimo naslednje leto

dose~i kolajno na evropskem

mladinskem prvenstvu na Polj-

skem.«

Zelo nasmejan vrnil s 6. balka-

nskega ARG prvenstva, ki je

potekalo med 15. in 17. julijem v

Zenici. Prvenstva se je udele`il

kot tekmovalec in kot vodja

mladinske ekipe. Njegova varo-

vanca sta „dobesedno pometla z

konkurenco“: Marko Ku`ner in

Ana ^ufer sta postala balkanska

prvaka v svoji kategoriji. Kot

reprezentanca so osvojili kar pet

zlatih kolajn in dve srebrni. 

»Moram priznati, da v kategoriji

M40, nisem bil tako uspe{en kot

sotekmovalci. Zasedel sem sed-

mo mesto. Menim, da za poraz ni

opravi~ila, a z delom je potrebno

nadaljevati in stremeti k uspehu.

Septembra se bom udele`il

evropskega prvenstva v Romuni-

ji, kjer upam na bolj{o uvrstitev.«

je {e dodal. Radioamaterstvo je

torej res aktivnost, gibanje, orga-

nizacija, izobra`evanje in na~in

`ivljenja, ki ga `ivi tudi Miroslav.

In ~e sem `e za~ela z klicnim

znakom S52KK, je tudi prav, da

pojasnim pomene dolo~enih ~rk

in {tevilk. Vsak licencirani radio-

amater ima svoj klicni znak. Ta je

sestavljen iz predpone, ki pred-

stavlja dr`avo. V primeru Slove-

nije je predpona S5, sledi pa

pripona, ki predstavlja to~no

dolo~eno osebo ali organizacijo

oziroma radioklub. Pripona je

pri radioamaterjih sestavljena iz

ene {tevilke (od 0 do 9) in ene,

dveh ali treh ~rk (od A do Z). 

Za konec pa {e Miroslavovo po-

vabilo: Pridru`ite se nam! Vidi{

in sli{i{ ljudi z vsega sveta. Saj

nas je samo tri milijone.�

»Tekmovanja se med seboj razlikujejo po frekven~nem obmo~ju oddajnika, 
temu primerni so tudi sprejemniki in antene. V tej {portni disciplini so tekmovanja
klubska, dr`avna, celinska in svetovna.«



ALUMINIJ   {tevilka 7, stran 16

V dneh, ko prebirate ta prispe-
vek, ve~ina na{ih ekip `e pridno
trenira in se pripravlja na tekmo-
valno sezono 2011/12, prav pa
je, da se spomnimo konca minu-
le sezone in vas obvestimo o
uvrstitvah na{ih selekcij.
^lansko mo{tvo je – to gotovo `e
veste – na koncu prvenstva v 2.
slovenski nogometni ligi (SNL)
osvojilo prvo mesto in torej za
seboj pustilo vso zelo mo~no
drugoliga{ko konkurenco. S tem
so si fantje priborili mo`nost
napredovanja v 1. SNL. Vsi v klu-
bu – fantje, ki svoje delo opravl-
jajo na igri{~u, mi, ki skrbimo za
organizacijo, logistiko in opera-
tivno delo, ter celotna uprava
oziroma vodstvo kluba – smo si
napredovanja `eleli in tega
nismo skrivali. Po soo~enju argu-
mentov, tehtnih razmislekov,
sestankih s sponzorji in vod-
stvom lokalne skupnosti (beri
ob~ine) je upravni odbor sprejel
soglasno odlo~itev, da v tem
trenutku ne izpolnjujemo pogo-
jev za tekmovanje v vi{jem kako-
vostnem razredu, saj bi to ogro-
zilo delovanje kluba, v katerem
skrbimo za {portno vzgojo otrok
in mladostnikov, katerih {tevilo
se vedno giblje med 200 in 250,
kar pa bi lahko pomenilo izni-

~enje dela {tevilnih trenerjev in
funkcionarjev kluba {tevilnih ge-
neracij. [e ve~, lahko bi pomeni-
lo konec na{ega osnovnega po-
slanstva, ki pa je in bo nuditi
otrokom in mladostnikom orga-
nizirano, strokovno vodeno,
predvsem pa varno pre`ivljanje
prostega ~asa in {portnega ude-
jstvovanja, obenem pa jih iztrgati
pastem ulice. Na temo na{ega
vstopa ali nevstopa v 1. SNL je
bilo prelitega `e veliko ~rnila v
{tevilnih medijih in vsak si ima
pravico o tem ustvariti svoje
mnenje, lahko pa danes zapi-
{em, da smo se odlo~ili pravilno
in da za to odlo~itvijo stojimo vsi
z igralci na ~elu.
Mladinci in kadeti `e vrsto let
tekmujejo v 1. slovenski kadetski
(SKL) in mladinski ligi (SML).
Njihove uvrstitve so vedno nekje
v sredini lestvic. ^e se primer-
jamo z velikimi mestnimi centri,
kjer sta {tevil~nost in posledi~no
tudi kakovost ve~ji, smo lahko s
storjenim v minulih letih in tudi v
zadnji sezoni ve~ kot zadovoljni.
Mladinci so po tridesetih odi-
granih krogih zasedli kon~no 10.
mesto, kadeti so bili na koncu
11., na skupni lestvici 1. SKL/
SML pa je to pomenilo uvrstitev
na 12. mesto, kar pa je, ob upo-

{tevanju zmo`nosti in igralskega
kadra, v skladu s pri~akovanji
trenerja kadetov Silva Berka in
trenerja mladincev Primo`a
Gor{eta. Mladinska selekcija so-
deluje tudi v pokalnem tekmo-
vanju MNZ Ptuj. Tu so suvereno
zmagali in se uvrstili v nadalje-
vanje pokalnega tekmovanja v
okviru NZS, napredovali do
slovenskega ~etrtfinala, potem
pa morali priznati premo~ ekipi
Mure, ki je v slovenskem mladin-
skem pokalu tudi zmagala – tako
kot mi v tekmovalni sezoni
2008/09.
Starej{i de~ki (U-14) so prav tako
~lani elitne 1. lige starej{ih
de~kov. Minulo sezono so kon-
~ali na 7. mestu, kar je vsekakor
lep uspeh. Trener Borut Kolar je
zelo dobro opravil svoje delo,
seveda pa gredo glavne zasluge
mladim fantom, ki ob vseh
{olskih in zunaj{olskih obvez-
nostih {e petkrat tedensko prid-
no trenirajo, ob vikendih pa igra-
jo tekme. Ta starostna skupina
pomeni prelomnico oziroma
preskok v {portni karieri. Na{
klub vedno poskrbi, da imamo v
tej starostni skupini dve tek-
movalni selekciji. Ena nastopa v
`e omenjeni 1. ligi, druga pa v
okviru tekmovanja MNZ Ptuj.
Tako damo mo`nost za uvel-
javitev in napredek prav vsem,
od njih pa je odvisno, kdo to
izkoristi in kdo ne. Prva kadetska
liga, v katero napreduje igralec
U-14, je namre~ samo ena in tu
sta kakovost tekmovanj in
konkurenca zelo visoki.
Mlaj{i de~ki (U-12), starej{i
cicibani (U-10) in mlaj{i cicibani
(U-8) tekmujejo v okviru liga{kih
tekmovanj pod okriljem MNZ
Ptuj. Lestvica se vodi samo za
mlaj{e de~ke, ki so po kon~ani
sezoni osvojili 2. mesto. Gorazd

^ernila, trener in {portni peda-
gog, ki vodi to selekcijo, ima
prav tako odgovorno nalogo.
Poleg u~enja in treniranja no-
gometnih ve{~in mora igralce {e
fizi~no pripravljati za igranje na
velikih igri{~ih, kamor prehajajo
ob prestopu v starej{o selekcijo.
Zakaj to omenjam? Zato, ker
mlade selekcije igrajo ali po {irini
igri{~a, kar velja za mlaj{e in
starej{e cicibane, ali med obema
16-metrskima prostoroma, kar
velja za mlaj{e de~ke. Prehod na
»obi~ajno« igri{~e je za nekatere
te`ji, za druge la`ji zalogaj, zato
je fizi~na pripravljenost igralcev
zelo pomembna.
Uspe{nost mlaj{ih in starej{ih
cicibanov se ne evidentira, imajo
pa klasi~en liga{ki sistem, torej
tekme na doma~em igri{~u in v
gosteh, na koncu tekmovanja pa
vsi prejmejo prilo`nostne medal-
je za sodelovanje.
Nekaj trenerjev sem `e imenoval,
preostali, katerih zasluge za
uspehe niso ni~ manj{e, pa so:
Beno Repi~ (tudi vodja N[),
Dejan @olek, Sa{o Gajser, Bo{t-
jan Pek, Samo Gajser in Vladimir
Ripak, za dobre vratarje pri NK
Aluminij pa skrbi trener Nenad
[e{o.
Ob koncu naj omenim, da smo
po kon~anih prvenstvenih tek-
mah, torej pred odhodom igral-
cev na odmor, za vse pripravili
dru`abna sre~anja (piknik), se z
njimi poveselili in si obljubili
ponovno snidenje na za~etku
priprav.
Medtem ko so bili igralci in tre-
nerji na dopustih, smo v na{em
{portnem parku gostili (in {e
gostimo) tuje ekipe, ki so si za
svoje pripravljalne baze izbrale
na{e odli~no pripravljene {port-
ne objekte. Ve~ o tem pa v
naslednji {tevilki.�

NK ALUMINIJ

Sezona 2010/11
kon~ana

TONI PERNAT
FOTO: ARHIV NK ALUMINIJA
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Obiski

FOTO: DARKO FERLINC

FOTOREPORTA@A
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Letos smo v Talumu In{titutu v
pokoj pospremili kar tri na{e so-
delavce.
Julija se je upokojil PPeetteerr  BBoomm--
bbeekk. V podjetju se je zaposlil 1.
februarja 1978. Delal je na pod-
ro~ju kontrole vseh kon~nih pro-
izvodov. Kot vodja Kon~ne kon-
trole je oblikoval postopke kon-
troliranja proizvodov, sodeloval
pri re{evanju reklamacij in
zmanj{anju neskladnih proizvo-
dov. Skrbel je za raziskave fizi-
kalnih in mehanskih lastnosti
aluminija in aluminijevih zlitin.
Zadnja leta je deloval na podro~-
ju okolja s pripravo raznih poro-
~il na podro~ju ravnanja z

odpadki za zunanje odjemalce in
izvajal usposabljanje s podro~ja
ravnanja s kemikalijami.
Vedno je rad zahajal v planine in
gore ter osvojil znane vrhove.
Navdu{eval nas je s fotografijami
slovenskih planin in gora. S
fotografiranjem je zabele`il tudi
{tevilne dogodke v na{i enoti in
podjetju, za kar se mu zahvalju-
jemo. 
@elimo mu, da v krogu svoje
dru`ine {e naprej ostane tako
aktiven, delaven in skrben.

DDuu{{aann  DDrraaggaarr  iinn  MMiillaann  MMee{{ll sta
dolgih 35 in 36 let delala v
izmeni na spektroskopiji ali po

doma~e kvantometru. Instru-
menti so se menjavali s sodob-
nej{imi, kar je zahtevalo vedno
novo usposabljanje in prilagajan-
je. Kot spektroskopska analitika
sta skrbela za analize vzorcev
aluminija in aluminijevih zlitin v
vseh proizvodnih enotah.
Milan kot velik {aljivec je takole
opisal njuni zgodbi: »Skupaj sva
slu`ila voja{ki rok, skupaj sva se
zaposlila v Tovarni aluminija in
glinice, nato v Talumu in sedaj v
Talumu In{titutu ter skupaj oprav-
ljala dela spektroskopskega ana-
litika. Skupaj sva se lanskega
decembra ’zaposlila’ na Zavodu
za zaposlovanje, skupaj sva se

odlo~ila in junija pripravila
poslovilno zabavo. Samo Matilda
naj ne pride po oba hkrati.”
@elimo vama, da skrbita za svoje
zdravje, saj sta si zgradila hi{i,
kjer je vedno treba kaj postoriti.
Vsakega posebej bomo na svoj
na~in pogre{ali: Petra z njegovo
delavnostjo in neomajno voljo,
Milana in njegov gromki smeh
pa Du{ana in njegove {ale, odli-
ka vseh treh pa je bilo tudi
samostojno re{evanje proble-
mov. Vsem trem {e enkrat hva-
la.�

V pokoj odhaja na{ dolgoletni
sodelavec MMiillaann  NNeemmeecc. Njegova
delovna pot se je za~ela 29. janu-
arja 1980 v TGA, predhodniku
Taluma, v Elektrolizi A, kjer se je
zaposlil kot poslu`evalec elek-
troliznih celic. Lahko bi rekli, da
spada v »staro gardo« elektroli-
zerjev. Delo v Elektrolizi A je
opravljal vse do za~etka leta
1989, ko je bil zaradi zdravstve-
nih te`av preme{~en v sestavljal-
nico anodnih kompletov, kjer je
opravljal naloge voznika anod.
Tudi v tem okolju je delo opravl-
jal odgovorno in s poudarjenim
~utom za kolektiv. Septembra
2008 je bil zaradi nenadne bolez-
ni prisiljen ostati doma. To ob-
dobje, ko je veliko mo~i in ener-
gije vlo`il v izbolj{anje zdravst-
venega stanja, kon~uje z odho-
dom v pokoj v za~etku avgusta
2011.

Milan ni iskal prepoznavnosti

zunaj svojega delovnega okolja,

v obratu pa smo ga poznali pred-

vsem po kriti~nem odnosu do

okolja in razmer, nikoli pa ni bil

nesramen v odnosu do ljudi, s

katerimi je delal. Znan je bil tudi

po tem, da je izredno hitro vzpo-

stavil stik z novimi sodelavci, in

~e je prilo`nost nanesla, jim je na

hitro »prodal« kak{no {alo ali tudi

»ribi{ko«. Njegova priljubljenost

med sodelavci se je kazala tudi v

tem, da so ga med odsotnostjo

redno vabili na piknike, ki se je

jih z veseljem udele`il in tako

popestril sre~anje.

Ob odhodu v pokoj ti `elimo, da

u`iva{ v svojih hobijih, torej v

ribolovu in vzgoji vinske trte, ter

da skrbi{ za svoje zdravje.

Vse najbolj{e ti `elimo sodelavci

iz Taluma Aluminija, d. o. o.�

Zahvala

Ob bole~i izgubi na{e drage

mame, `ene in  babice

EEmmee  ZZaaddrraavveecc

se iskreno zahvaljujemo vsem

sodelavcem, sorodnikom, 

prijateljem, znancem in vsem, ki

ste jo pospremili na njeni zadnji

poti, darovali cvetje in sve~e ter

izrekli so`alje.

@alujo~i: njeni najdra`ji

UPOKOJITVE

Vsakega bomo na svoj na~in pogre{ali

U`ivaj v svojih hobijih

SODELAVCI IZ TALUM ALUMINIJA

Du{an Dragar in Milan Me{l Peter Bombek

Milan Nemec

SODELAVCI TALUM IN[TITUTA
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KRI@ANKA

SSLLOOVVAARR^̂EEKK:: AMIATA – italijanska gora v italijanski Toskani, SAMPAN – majhna kitajska ladjica z bambusovo streho, KE[ER – mre`a za lov-

ljenje `u`elk, LAUN – tanko laneno ali bomba`no blago za perilo, EBNER – avstrijski filozof (Ferdinand), ARDI – hominid, ki je `ivel pred 4,4

mil. Let v Etiopiji.




